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Budavári Andrea 

 

Nekem nagyon tetszik a koncepció és támogatom a fejlesztést, annak ellenére, hogy Bazsi már 

elballag az oviból mire megvalósul. A jövő ebbe az irányba mutat, a fejlődést megállítani nem 

lehet és nem is szabad, hiszen, akkor még mindig barlangban laknánk.  Hiszem, ha a technikát 

megfelelő módon, megfelelő minőségben és főként megfelelő mennyiségben használják és 

használtatják a gyerekekkel, az a fejlődésüket és a későbbi interaktív világba történő 

gördülékenyebb beilleszkedésüket támogatja. A koncepcióban megfogalmazott funkciók 

relevánsak és hasznosak a gyermekek nevelése, illetve a nevelők munkájának segítése 

szempontjából is. Fontosnak és jónak tartom a biztonságtechnikai megoldásokat is, mert 

ezeknek is van létjogosultságuk.  

 

Horváth Dzsenifer 

 

A felújított óvoda már csak a következő generációnak lesz érdekes. Mire kész lesz, vagy 

nagycsoportosok lesznek vagy már iskolások a gyerekek, ráadásul most kiszakítjuk a 

megszokott környezetből, aztán 1 év múlva újra kiszakítjuk a másik helyről, hogy ide az újba 

visszajöjjön, tehát a 3 évét évente változtatja. 

Az arcfelismerős beléptetőrendszer nagyon nem tetszett. 

Értem én, hogy a "legdrágább kincseket" őrzik ott, de szerintem felesleges. Ha ennyire nyomon 

követést szeretnének, hogy be, vagy mikor léphet ki vagy ki az oviból, akkor már egy chipes 

kártyával megoldható lenne. 

 

Fallyné Szigeti Szilvia  

 

Mielőtt ovit választottunk, direkt kérdeztük, lesz e felújítás, mert szerettük volna elkerülni, hogy 

máshová kelljen hurcolni a gyereket, és hogy kiszakadjon a megszokott környezetből. Hát, 

majd legközelebb. Kíváncsian várom, mi lesz… 

 

 

 



Dobai Dávidné  

Mi úgy gondoljuk, hogy a gyerekeknek nincs szükségük okos eszközökre (ebben a 

korosztályban egyáltalán nincs), a szülő – pedagógus kommunikáció sem igényel digitális 

eszközöket, beléptető rendszerre és modern, felújított épületekre sincs szükség. 

 

Marozs-Hegyi Viktória 

 

Megkaptuk és elolvastuk a Smart óvoda terveit.  Érdekesnek és izgalmasnak találtuk. Nagyon 

jó megoldások vannak benne. Látszik, hogy mindenben próbáltak a gyerekek igényeire 

gondolni.  

Köszönjük, sok sikert a tervek megvalósításához. 

Nagyon szép és rendkívül hasznos területek és szobák is kialakításra kerülnek, nyilván haladni 

kell a korral, szükséges is. Emellett a smart ovi nyújtotta újféle tevékenységek mellett 

mindenképp fontosnak érzem, hogy a szabad játék és az eddigi fejlesztő foglalkozások ne 

szoruljanak háttérbe, mindenképp meg kell találni a középutat. 

Azt én sem tudom, hogy mikor kezdődne a felújítás, hogy egyáltalán érint-e minket csak én is 

reménykedtem benne, hogy nem kell más épületet megszoknia a gyereknek. Lehet, hogy csak 

én nem tudok róla, de ha mostanában kezdődne a felújítás, úgy lett volna korrekt, lenne korrekt, 

ha az oviba kerülő gyerekek szülei már beiratkozáskor tudják ezt (mi csak annyit tudtunk, hogy 

valamikor lesz) és ennek fényében tudnak óvodát választani, vagy mérlegelni az egész 

helyzetet. És ezt nem támadásból írom csak egy vélemény :) Mindenesetre várom én is a további 

tájékoztatást, a honlapon nem találtam még erre vonatkozó információt.  

 

Sin Ágnes 

 

Az óvoda felújítási tervével kapcsolatban az alábbi észrevételeket szeretném tenni, mint egy 

Manó csoportos gyermek és potenciálisan két további Gyöngyszem óvodás kistestvér 

édesanyja. 

Az alaprajzból nem látszik egyértelműen, hogy az emelet akadálymentes megközelítése 

megoldott-e, azaz a fenti csoportszobák babakocsis kistestvérrel lifttel elérhetőek-e. 

Az RFI rendszer haszna számomra megkérdőjelezhető, az adatgyűjtés és adatelemzés ideje 

helyett a pedagógusok a gyerekekkel foglalkozzanak inkább. A jeladók viselése - és el nem 

vesztése - óvodás gyerekektől nem elvárható. 

 



Szigetváry Orsolya 

 

Köszönettel olvastam a smart Okos Óvoda Programját, aminek előzetes kérdőíves felmérésében 

is részt vettem. 

 

Alapvetően támogatom a gyerekek digitális világgal való megismertetését, hiszen 

elkerülhetetlen számukra később, már az iskolában is, az okos eszközök használata. Az én 

generációm a kezdeti digitális világba született, még az alap számítógépek létezése otthoni 

háztartásban is ritka esetnek számított. A mai kor gyerekeinek pedig természetes látvány, hogy 

mindenkinek mobiltelefonja és notebookja van otthon, azon dolgozik, illetve tanul.  

Úgy képzelem, ha óvodás korban megismerkednek az alapokkal, talán iskolás korukra 

könnyebb lesz, megszokotabbá válik a digitális eszköz használata. Bár az egyik felem azt 

mondja, nem kellene mert inkább homokozzanak. :-) Nehéz megtalálni az egyensúlyt a két világ 

között. Ráadásul tapasztalatom sincs még hogy mi a helyes arány. Majd 10 év múlva 

kérdezzenek meg ismét :-) 

Mindenesetre az újításokat támogatom minden esetben, hiszen egy dolog állandó az életben, és 

az a változás. Fel kell ülni a hullámaira és bízni benne, hogy jót hoz.  

Bár Szofi már nem részesül ebből a projektből, de talán Mira igen. 

 

Köszönöm még egyszer az összefoglalót, ha nem küldik meg, sosem hallok a smart programról.  

Nem utolsó sorban gratulálok Önöknek, úttörőnek lenni nagy öröm és egyúttal felelősség is! 

Kívánok munkájukhoz sok sikert! 

 

Ölvedi Anita  

 

Köszönettel vesszük az erőfeszítéseket azért, hogy minél testreszabottabb legyen az ovi a kis 

használóinak. Összegyűjtöttem pár gondolatot, amiket ezúton osztanék meg Önnel. 

Kimondottan jól esik, hogy még tervezési szakaszban kérték a véleményünket! 

 

A pdf-ben megfogalmaztak informatikai alap-foglalkozást az oviban ("-digitális módszerek 

beépítése..."), ezen nagyon megakadt a szemem. Kimondottan jó dolognak tartom, hogy ez a 

korosztály még távol marad a technikától, sőt különösen veszélyesnek érzem, mert hihetetlen 

fogékonyak, és azonnal beszippantja őket a virtuális tér. Nem teljesen értettem mit is jelent ez 



 

a kezdeményezés pontosan, de úgy gondolom, hogy az ovi maradjon meg a kis "mechanikus" 

élettér formában. A technológiáról nem tudnak lekésni, akkor sem, ha csak iskolás korban 

találkoznak vele. 

Például a tabletes logikai játékokat is ellenzem, ha egyszerű a játék, pl. egy memória, akkor az 

lehet asztali, és játszák közösen, egymással, ne egy géppel. Ha bonyolultabb, akkor nagyon 

beindítja az agyát, és túlpörgeti, tudom mert csak ilyennel engedjük itthon játszani. Robotikára 

is bőven ráérnének, sajnos az a tapasztalatom, hogy ha ezeket behozzuk a képbe, akkor utána 

már nagyon nehéz elvárni az egyszerűbb színezést, festést stb. Ők fogják nyaggatni az 

óvónőket, mert tudják majd, hogy a technika az oviban is elérhető, így most eszükbe sem jut, 

"beérik" azzal, ami van. Kimondottan nem örülnék, ha a virtuális tér tablet, notebook használat 

formájában betrollkodna a szocializálódás legfontosabb állomásába, az oviba. 

 

A KRÉTA-rendszer típusú smartosítással csak akkor értek egyet, ha az az óvodai dolgozókra 

nézve nem jár többlet adminisztrációval, illetve munkával, illetve, ha csak ténylegesen segíti, 

csökkenti, gyorsítja az admin-munkájukat. Úgy gondolom a gyerekekkel töltött idejük 

mindennemű adminisztrációnál fontosabb, és e tekintetben nagyon leterheltek (bár sosem 

panaszkodtak, csak látom), a facebook-os kommunikáció alapvetően megfelelő már most is, 

sőt nagyon jó és megnyugtató érzés látni a gyerekeink mindennapjait, és az arcukat, hogy jól 

érzik magukat, a heti téma összefoglalók is szuperek. 

 

Ami az épület alaprajzát illeti, ha jól látom lett kertkapcsolatos mosdó, ami jelenleg nagyon 

hiányzik. (Ha ennek van egy felnőttek számára is igénybevehető része, az még szuperebb, mert 

régebben számos esetben rohantam egyik gyerekért, másikért és nagyon jól jött, amíg lehetett 

használni, én mindig tisztán hagytam magam után, tudom, volt, aki nem sajnos...de a XXI. 

században már elvárható az elérhető felnőtt mosdó is). Ami a szobákat illeti a jelenlegi bejárási 

rendszer nekem szimpatikusabb úgymond, hogy előbb a gyerek a mosdóba megy kezet mosni, 

utána megy a csoportszobába (bölcsiben is ez volt, ezt hozta, ezt tanulta, csoportszoba kilincs 

nem volt érintve kézmosás nélkül). Szóval az ajtókat "elhúznám" a sétány felé, hasonlóképpen 

a mostani koncepcióhoz, ami még azért is szerencsésebb lenne, mert a szekrényeket, 

öltözőfolyosót is jobban felosztaná, és nem egy helyen lenne tumultus. 

A zöldtető kiváló ötlet, a kreatív és mozgásfejlesztő szoba is nagyon szép lesz. 



Kresz oktatás, zeneszoba szintén nagyon tetszik. Egyedül a tablettől és a notebook kezeléstől 

szeretném távol tartani a gyerekeimet. A smart dolgokat illetően a visszamérések, ellenőrzések 

tekintetében tartom nagyon jó ötletnek a kialakítást. Nálunk itthon ujjlenyomatos zár van, nem 

hordunk kulcsot (ami szuper, imádjuk) és telefonról irányítunk mindent, akár a világ másik 

végéről is (pl. bárkit, bármikor be tudunk engedni). Szellőztetés, árnyékolás, vízcsap elzárás, 

hűtés-fűtés, kamera rendszer is működik róla. Ha szeretné Irénke bármikor eljöhet 

megmutatom, hogy mi-hogy működik egy ilyen rendszerben, és szívesen beszélgetek Önnel 

ezekről. Mert még ebben a fázisban nagyon sok hiba kiküszöbölhető, és sajnos csak a 

felhasználó tudhatja, hogy mire van szüksége. 

 

Kreatív, és egyéb foglalkoztató szoba juttatta eszembe: 

Ha lenne lehetőség, hogy azokkal a nagycsoportosokkal, akik nem tudnak délután elaludni, 

ilyen kis kreatív-szobában foglalkozzon valaki, (vagy csak egy hosszabb mesét megnézni), 

vagy bármi, az nagyon jó lenne, és akkor este 8.30-9 körül, normális időben le lehetne őket 

tenni, és reggel nem lenne kínlódás az ébresztés, elvégre jövőre az iskolában a figyelés mellett 

azt várják el tőlük, hogy egész napot bírjanak. 

 

Papp-Szomolai Boglárka 

 

Szerintem gyönyörű és modern intézmény jön létre a Smart óvoda projekt keretében. A tankert 

és tankonyha igazán jó ötlet, egybevág a kicsik érdeklődési körével, szívesen segítenek és 

gyakorlati haszna is van az ott megszerzett tudásnak. 

Néhány gondolatom vetődött fel a tervvel kapcsolatban: 

- Kamera rendszer kiépítése szerepel a tervben, szülők hozzáférésével akár. Egyrészt, mi 

mondjuk ezt nem tartjuk szükségesnek vagy akár elvárhatónak. Felesleges nyomást 

helyezhet az óvónőkre, nevelőkre. A mi nappalink sincs bekamerázva, szerencsére :) Ami az 

oviban történik, az oda tartozik. A heti vagy alkalmankénti fotók küldése szerintem bőven 

elegendő, hogy beleláthassunk az életükbe. Másik szempont, hogy mint minden rendszer, ez is 

feltörhető. Illetéktelenek ne élhessenek vissza a felvételekkel. 

- Okos eszközök alkalmazása pedagógiai céllal történő bevonása elkerülhetetlen attól tartok. 

Bármennyire is próbáljuk megóvni a gyerekeket tőlük, nehéz. Érdekli őket, színes, szagos, 

tiltott, a hagyományos eszközök, játékok mellett kiegészítésként bevonhatóak. 

- Beléptető rendszer: nem tudom, hogy mennyire lenne kihasználva az arcfelismerő rendszer. 

Úgy gondolom, hogy továbbra is személyes átadás-átvétel lesz, illetve mi történik, ha olyan 



ember megy a kicsikért, akinek nincs rögzítve felvétele (nagymama vagy kísérő, kis testvér is 

akár).  

A testhőmérséklet mérés akár jó ötlet. 

- RFID rendszer: a tervezési és beruházási költségével együtt ez teszi ki a második legnagyobb 

költségtételt, viszont arányaiban nem érzem, hogy ennyire hasznos is lenne. 

Úgy értelmeztem, hogy alkalmanként, projektek keretében lenne használva, de ha pl. 

beszereznének néhány tucat lépésszámláló vagy aktivitás mérő órát és manuálisan töltik fel az 

eredményeket, azzal nem lehetne hasonló adatokat kinyerni?  

- Sok gyerek jár kismotorral, biciklivel oviba. Esetleg több tárolót vagy akár okoslakatot 

lehetne kiépíteni, hogy az otthon felejtett kulcsért, lakatért ne kelljen hazamenni.  

 

Köszönjük a lehetőséget, hogy elmondhattuk a véleményünket. 

 

Bokor Aliz   

 

Én személy szerint támogatom a felújítást, bizonyos mértékkel. 

Túlzásnak tartom az arcfelismerési program használatát egy óvodában. 

Továbbá a gyermekek megfigyelését, mozgását, fizikai állapotát. 

Túl sok az online felület egyszóval. 

Én a személyes kapcsolat tartás híve vagyok. Ott látni lehet kiből milyen reakciót váltunk ki a 

kommunikáció során. 

Sajnálatos módon az egész társadalom erre felé tart, a személyes kapcsolat és az ártatlan 

gyermeki lélek már elvész sajnálatos módon. 

Ákos nagyon szeret óvodába járni!!!!Ez Önöknek köszönhetően!!!!  

Remélem továbbra így is marad:) 

Köszönöm a lehetőséget, hogy ezt meg oszthattam. 

 

 

Bp., 2021. 05. 10. 

 


